
Protokół nr 49/ 2018 

posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 24 maja 2018 r. w godz. 16:00 – 17:15  w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Józef Wiesław Murawko  – przewodniczący Komisji, 

2. Wojciech Malesiński      – wiceprzewodniczący Komisji, 

3. Zbigniew Roman De-Mezer  

4. Grzegorz Gorlo  

5. Karol Korneluk 

6. Andrzej Turowski  

                                                                                                                                                                  

Nieobecni: 

1. Zdzisław Koncewicz 

2. Anna Ruszewska 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                                                                                                                                                                          
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk                                                                                      

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta                                                                                                          

3. Wiesław Stelmach –Skarbnik Miasta                                                                                                                                                       

4. Monika Podziewska – Naczelnik Wydz. Budżetu i Finansów                                                                                                                                                    

5. Agnieszka Szyszko – Pełn. ds. organ. pozarząd.                                                                                             

6. Honorata Rudnik  – Naczelnik Wydz. Spraw Społ.                                                                                                                                     

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Józef Wiesław Murawko, który powitał zebranych                                      

i nadmienił, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 48/2018 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                      

w dniu 19 kwietnia 2018 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji przypadającej                          

na jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej                         

w Suwałkach na 2018 r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wsparcie działalności Spółdzielni 

Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 



6. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2017 r. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 rok.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2018-2038.  

9. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 48/2018 z posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                      

w dniu 19 kwietnia 2018 r. 

 

Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu.                       

Józef W. Murawko  do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego  protokół nr 48/2018  został 

przyjęty przez aklamację.  

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji przypadającej                          

na jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej                         

w Suwałkach na 2018 r. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, w którym uwzględniony jest wzrost 

dotacji na działalność CIS.  Centrum  finansowane jest z dotacji pochodzącej z dochodów 

własnych gminy, w tym przeznaczonych na realizację gminnego programu profilaktyki                                 

i rozwiązywania problemów alkoholowych. CIS odnotowuje spadek liczby uczestników programu 

reintegracji społeczno – zawodowej, która wpłynęła na  znaczący spadek  dofinansowania 

realizacji zadania publicznego. Zwiększenie kwoty dofinansowania na jednego pracownika                           

i uczestnika CIS pozwoli na dokończenie programu  reintegracji społeczno – zawodowej osobom, 

które obecnie  w nim uczestniczą. 

 Głos zabrał radny G. Gorlo  przedstawił swoje doświadczenie z osobami z chorobą 

alkoholową i umożliwienie im  wejścia na rynek pracy i inwestowanie w te osoby jest bardzo trudne 

– nieefektywne. Przedstawił problem aktywizacji zawodowej więźniów, którzy mają duży problem 

z odnalezieniem się w obecnej rzeczywistości.  

 Radny zaproponował aby bliżej przyjrzeć się i pomóc osobom, innym  niż alkoholicy które 

potrzebują znacznej pomocy. 

 Głos zabrała Dyrektor Ewa Kotowska poinformowała, że na przestrzeni dwóch lat 2015 – 

2017 w porównaniu  z rokiem bieżącym widoczny jest spadek  liczby uczestników CIS.    

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 



Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie ustalenia kwoty 

dotacji przypadającej na jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum 

Integracji Społecznej   w Suwałkach na 2018 r. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, który podyktowany jest 

wprowadzeniem „Suwalskiej Karty Mieszkańca”, bilety są odzwierciedleniem poprzedniej  

uchwały.  Zmiany dotyczą również przewozu dzieci i młodzieży w Dniu Dziecka i  przewozu 

organizatorów i uczestników podczas trwania Suwalskiego Blues Festivalu  oraz  50 % ulgi dla 

działaczy opozycji antykomunistycznej lub osób represjonowanych z powodów politycznych.  

 Radny K. Korneluk zapytał o § 7 pkt 2. Czy koszulka albo bilet na koncert  jest dokumentem  

uprawniającym do bezpłatnego przejazdu autobusem?   

 Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że podczas festiwalu bluesowego miasto jest 

przyjazne  dla mieszkańców i turystów  uczestniczących w koncertach festiwalowych. Zapis taki 

nie budzi kontrowersji w jego stosowaniu.  

 Radny Z. R. De-Mezer  w § 7 ust. 1 pkt 9. Cytujemy  ustawę  i nie podajemy na końcu tej 

ustawy, gdzie ona się znajduje. Zaproponował  aby nie wpisywać dzienników ustaw w treści 

uchwały.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz zgłosił taką korektę do ww. zapisu w treści uchwały.  

 Radny Z. R. De-Mezer zaproponował aby treści uchwały dotycząca cenników biletów ująć 

w tabelce, będzie to bardziej czytelne dla mieszkańców. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się 

na terenie Miasta Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

 Konserwator A. Żywiczyński przedstawił wnioski o dotacje na 2018 rok, które były 

zweryfikowane i poddane zaopiniowaniu pod względem formalnym i merytorycznym  przez komisję 

oceniającą, na podstawie zasad udzielania dotacji. Poinformował, iż komisja oceniająca 

wnioskowała o zmiany w zapisach uchwały, aby wspólnoty mieszkaniowe, które mają 

współwłasność z samorządem  mogły ubiegać się o dotacje  na prace konserwatorskie.   



 Radny K. Korneluk  poinformował, że po przeanalizowaniu wniosków na przestrzeni kilku 

lat komisja będzie wnioskowała do p. Prezydenta o zwiększenie puli środków np. na 300 tys. zł.  

 Skarbnik W. Stelmach przypomniał, że została wprowadzona ulga w podatku od 

nieruchomości  dot. remontu elewacji zabytkowych kamienic. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wsparcie działalności Spółdzielni 

Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz  poinformował, iż jest to w dalszym ciągu kontynuacja umowy 

dotyczącej  administrowania słupami ogłoszeniowymi na terenie miasta.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie udzielenia wsparcie 

działalności Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt.  6                                                                                                                                  

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2017 r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

   

 Agnieszka Szyszko przedstawiła i omówiła sprawozdanie z realizacji ww. programu. 

Współpraca finansową Miasta z Organizacjami w poszczególnych zakresach zadań 

priorytetowych przedstawiała się następująco: nauka, edukacja, oświata i wychowanie; pomoc 

społeczna, w tym pomoc rodzinom i osobom w trudnej sytuacji życiowej oraz wyrównywanie szans 

tych rodzin i osób; ochrona i promocja zdrowia oraz działalność na rzecz osób 

niepełnosprawnych; przeciwdziałanie  uzależnieniom i patologiom społecznym, wspieranie 

rodziny i systemu pieczy zastępczej.  



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec powyższego Sprawozdanie                         

z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie w 2017 r., zostało przyjęte. 

 

Ad pkt.  7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 rok.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11  do protokołu.   

Autopoprawki stanowią załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił zmiany w dochodach, które dotyczą zwiększenia 

dochodów z gospodarowania mieniem, czy ze sprzedaży działek. Zwiększone zostaną środki na 

wykup gruntów pod inwestycje drogowe. Miasto otrzymało  środki Unijne  na realizację programu 

wymiany oświetlenia.  Zostaną zwiększone środki na  realizację ulicy na Osiedlu Polna.                               

W gospodarce mieszkaniowej uzbrojenie  mieszkań komunalnych  w centralne ogrzewanie i ciepłą 

wodę. Przekazanie Szpitalowi Wojewódzkiemu kwoty na doposażenie w sprzęt medyczny. Zostaną 

przekazane pieniądze na dokumentację techniczną dla Żłobka Miejskiego. Skarbik zgłosił 

autopoprawki, które dotyczą wprowadzenia jednego zadania w dziale turystyka. Jest to projekt 

realizowany z Mariampolem z udziałem środków Unijnych. Przeznaczenie dodatkowych środków 

na modernizację oświetlenia na Stadionie Piłkarskim, ponieważ obecne oświetlenie nie spełnia 

wymogów PZPNu. 

 Radny K. Korneluk  zapytał ile będzie docelowo miejsc parkingowych przy nowo 

powstającym żłobku? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że jest przewidziany parking                        

w podwórku – wjazd na dziedziniec Żłobka- około 10 miejsc parkingowych.  

 Radny Z. R. De-Mezer  zapytał skąd tak duża kwota, która wzrosła  na jednostki budżetowe 

dot. CO i CWO ? Skarbnik W. Stelmach poinformował, że jest to dodatkowe zadanie na nowy 

budynek. Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że zostaną zlikwidowane chlewiki i składy                     

na węgiel i drewno pomiędzy ulicą Wesołą a ulicą Noniewicza. Zostanie wykonana nowa 

instalacja centralnego ogrzewania w budynku ZBM TBS spółka z o.o.  

 Radny W. Murawko zapytał gdy znikną składziki,  gdzie mieszkańcy  kamienic będą mogli 

przechowywać np. rowery? Prezydent Cz. Renkiewicz  poinformował, że zostaną zakupione 

kontenery.  

 Radny Z. R. De-Mezer zapytał o zmniejszoną kwotę na  budowę ulic: Gorzowskiej, 

Wrocławskiej, Legnickiej. Skarbnik W. Stelmach wyjaśnił, że kwota była zaplanowana tę 

inwestycję w ubiegłym roku przed przetargiem.    

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0  

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmian                      

w budżecie miasta na 2018 rok.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 



Ad pkt.  8                                                                                                                                 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2018-2038.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu.   

 

 Skarbnik W. Stelmach poinformował, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

związane są ze zmianami w budżecie Miasta Suwałki. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0  

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmian                      

w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Suwałki na lata  2018-2038.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt.  9                                                                                                                                

Wolne wnioski.  

Radny Z. R. De-Mezer  zapytał o inwestycje drogowe w  Mieście Suwałki.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że odbyło się spotkanie z firmą PRIBEX, która to 

miała złożyć nowy harmonogram programu naprawczego dotyczy to ulic Pileckiego                                               

i ul. Niepodległości. Dotacje, które przeznaczone są na inwestycje drogowe nie zostaną 

odebrane przez Urząd Marszałkowski. Firma GDDKiA przejęła na siebie zapłatę dla 

podwykonawców.  

 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.     

  

      

      

      Przewodniczący 

Komisji Finansowo–Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Józef  Wiesław Murawko 

 

 

 
             Protokół sporządziła:       

              

  Elżbieta Polańska 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej  

      Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


